



DR. ABDULAZIZ A. AL AHMAD

Associate Professor

aa.alahmad@paaet.edu.kw

د. عبد العزيز أحمد الأحمد
أستاذ مشارك

Resume

Faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2001. His interest in Teacher preparation.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2001. تتمثل اهتماماته الرئيسية في إعداد المعلم.

Education

المؤهلات العلمية

2001	PhD in Education - University of Sussex - England.	2001	دكتوراه في الفلسفة في التربية- جامعة ساسكس- إنجلترا.
1996	Master's degree in Education - University of Pittsburgh - USA.	1996	ماجستير في التربية- جامعة بيتسبيرغ- الولايات المتحدة الأمريكية.
1993	Bachelor's degree in Islamic Education - College of Education - Kuwait University.	1993	بكالوريوس تربية إسلامية- كلية التربية – جامعة الكويت.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2010	pioneer of the Pedagogical Association for the 2010/2011 academic year- College of Basic Education.	2010	رائد الجمعية التربوية للعام الدراسي 2010/2011- كلية التربية الأساسية.
2008	Head of the Academic Guidance Office- College of Basic Education.	2008	رئيس مكتب الإرشاد الأكاديمي بكلية التربية الأساسية.
2006	Director of the Office of Sponsorships and Projects for the (Knowledge Alliance) project of the Kuwait Teachers Association.	2006	مدير مكتب الرعايات والمشاريع لمشروع (تحالف المعرفة) التابع لجمعية المعلمين الكويتية.
2006	Head of the Project Team (Oyoun Al Watan) for the Voluntary Committee of Al-Adailiya Suburb.	2006	رئيس فريق عمل مشروع (عيون الوطن) للجنة التطوعية لضاحية العديلية.
2006	Chairman of the Organizing Committee of the Second Future Teacher Forum under the slogan (Dad don't divorce me).	2006	رئيس اللجنة المنظمة لملتقى معلم المستقبل الثاني تحت شعار (أبي لا تطلقني).
2005	Chairman of the Organizing Committee of the First Future Teacher Forum entitled (I am eager to improve morals).	2005	رئيس اللجنة المنظمة لملتقى معلم المستقبل الأول بعنوان (أنا تواق لتحسين الأخلاق).
2001	Assistant professor- College of Basic Education.	2001	أستاذ مساعد- كلية التربية الأساسية.

Conferences and Courses

- Nov, 2008, Regional Workshop on Developing Quality TVET Programmes in the Arab Region (UNESCO). Manama- Bahrain.
- April, 2008, First International Conference, Fifteenth Scientific Conference entitled "Teacher Preparation and Development: Prospects for International Cooperation and Development Strategies", Faculty of Education - Helwan University - Egypt.
- Dec, 2006, the eighth annual conference on "The future of Arab management in the world of knowledge and high technology", Arab Management Association - Egypt.
- Nov, 2005, The First Gulf Conference "Family Development and Childhood Advancement", Child and Family Specialized Center for Psychological Consultation - Kuwait.

المؤتمرات والدورات التدريبية

- نوفمبر، 2008، ورشة العمل الإقليمية حول تطوير جودة برامج التعليم والتدريب المهني والتقني في المنطقة العربية (اليونسكو). المنامة - مملكة البحرين.
- أبريل، 2008، المؤتمر الدولي الأول، المؤتمر العلمي الخامس عشر بعنوان "إعداد المعلم وتنميته آفاق التعاون الدولي واستراتيجيات التطوير". كلية التربية - جامعة حلوان - جمهورية مصر العربية.
- ديسمبر، 2006، المؤتمر السنوي الثامن حول "مستقبل الإدارة العربية في عالم المعرفة والتقنية العالية" - الجمعية العربية للإدارة - جمهورية مصر العربية.
- نوفمبر، 2005، المؤتمر الخليجي الأول "لتنمية الأسرة وتقديم الطفولة". مركز الطفل والأسرة التخصصي للاستشارات النفسية - الكويت.

Publications

PhD Dissertation

2001, An Evaluation of the Primary School Teacher Preparation in the College of Education at Kuwait University.

Books & Book Chapters

- 2010, Al-Ahmad, p. "Political upbringing and citizenship development". Academic House Library, 1st floor.

الإصدارات العلمية

رسالة دكتوراه

2001، تقييم لإعداد معلم المرحلة الابتدائية في كلية التربية بجامعة الكويت.

كتب وفصول في كتاب

- 2010، الأحمد، ع. "التنشئة السياسية وتنمية المواطنة". مكتبة الدار الأكاديمية، ط1.
- 2009، الأحمد، ع. أبو علي، و. "الإدارة التعليمية أسسها وتنميتها في ضوء الاتجاهات الإدارية المعاصرة". مكتبة الدار الأكاديمية، ط1.

- 2009, Al-Ahmad, A.& Abu Ali, W. Educational administration: Foundations and Development in light of Contemporary Administrative Trends. Academic House Library, 1st floor.

Articles

- 2010, Al-Ahmad, p. Identity crisis among Kuwaiti university youth in light of contemporary changes and challenges (descriptive and analytical study). Journal of the Center for Gulf and Arabian Peninsula Studies, Kuwait University, p. 28.
- 2008, Al-Ahmad, p. The concept and philosophy of self-censorship among secondary school principals in the State of Kuwait and its role in activating comprehensive educational quality management. Journal of the Egyptian Association of Curricula and Teaching Methods, Ain Shams University, Faculty of Education, 134, vol. 1.
- 2008, Al-Ahmad, p. "The Reasons for the Increase in Parents of Kuwaiti Students' Demand to Enroll their Children in Foreign Private Education Schools in the State of Kuwait (A Field Study)." Journal of the College of Education, Al-Azhar University, College of Education, p. 135.
- 2007, Al-Ahmad, p. Zidane, A. Self-evaluation of the Islamic moral values system among students of the College of Basic Education in the State of Kuwait (field study). Journal of the Faculty of Education in Mansoura, University of Education, Faculty of Education, p. 64.

- 2010، الأحمد، ع. "أزمة الهوية لدى الشباب الجامعي الكويتي في ظل التغيرات والتحديات المعاصرة (دراسة وصفية تحليلية)". مجلة مركز دراسات الخليج والجزيرة العربية، جامعة الكويت، ع28.
- 2008، الأحمد، ع. "مفهوم الرقابة الذاتية وفلسفتها لدى مديري المدارس الثانوية بدولة الكويت ودورها في تفعيل إدارة الجودة التربوية الشاملة". مجلة الجمعية المصرية للمناهج وطرق التدريس، جامعة عين شمس، كلية التربية، ع134، ج1.
- 2008، الأحمد، ع. "أسباب تزايد إقبال أولياء أمور الطلبة الكويتيين على إلحاق أبنائهم بمدارس التعليم الخاص الأجنبية بدولة الكويت (دراسة ميدانية)". مجلة كلية التربية، جامعة الأزهر، كلية التربية، ع135.
- 2007، الأحمد، ع. زيدان، أ. "التقييم الذاتي لمنظومة القيم الأخلاقية الإسلامية لدى طلبة كلية التربية الأساسية بدولة الكويت (دراسة ميدانية)". مجلة كلية التربية بالمنصورة، جامعة التربية، كلية التربية، ع64.
- 2006، الأحمد، ع. زيدان، أ. "دور كلية التربية الأساسية في تنمية الوعي والممارسة الديمقراطية لدى طلبتها خلال فترة إعدادهم (دراسة ميدانية)". مجلة كلية التربية، جامعة الإسكندرية، كلية التربية، مج16، ع3.
- 2005، الأحمد، ع. زيدان، أ. "المشكلات التربوية المترتبة على ظاهرة الطلاق بالمجتمع الكويتي".
- مجلة كلية التربية ببها، جامعة الزقازيق (كلية التربية ببها)، مج15، ع61.

- 2006, Al-Ahmad, p. Zidane, A. The role of the College of Basic Education in developing awareness and democratic practice among its students during their preparation period (a field study). Journal of the Faculty of Education, Alexandria University, Faculty of Education, Vol. 16, p. 3.
- 2005, Al-Ahmad, p. Zidane, A. Educational problems arising from the phenomenon of divorce in Kuwaiti society.
- Journal of the Faculty of Education in Benha, Zagazig University (College of Education in Benha), Vol. 15, p. 61.
- 2005, Al-Ahmad, p. The role model and the ideal among a sample of Kuwaiti university youth and the most important institutions of social upbringing affecting it. Journal of the College of Education in Damietta, Mansoura University (College of Education in Damietta), p. 48.

- 2005، الأحمد، ع. "القدوة والمثل الأعلى لدى عينة من الشباب الجامعي الكويتي وأهم مؤسسات التنشئة الاجتماعية المؤثرة فيه". مجلة كلية التربية بدمياط، جامعة المنصورة (كلية التربية بدمياط)، ع48.